

Call for Papers.

„Studia Śląskie” 2019, tomy 84-85

Redakcja „Studiów Śląskich” informuje zainteresowanych autorów, że w 2019 r. przygotowuje do druku dwa monograficzne tomy z tematami przewodnimi.

Tom 84 będzie nosił podtytuł: **Zmagania o Śląsk (1918-1922)**. Nawiązuje on do rocznicy stulecia powstań i plebiscytu, jednego z ważniejszych wydarzeń w dziejach regionu w XX w. Skierowany jest on przede wszystkim do historyków, którzy na nowo chcą spojrzeć na ustalenia historiografii, uzupełnić je o nieznanne wcześniej ujęcia i wątki oraz przybliżyć nieznanne fakty z życia bohaterów tych wydarzeń. Jednocześnie zapraszamy do składania tekstów, które umieszczą te wydarzenia w szerszym kontekście powojnia w Europie Środkowo-Wschodnie

Tom 85 półrocznika będzie nosił podtytuł: **Polityka historyczna a polityka zagraniczna państw Europy Środkowej w XXI wieku**. Tom będzie próbą zebrania naukowych wypowiedzi o znaczeniu narracji historycznych w polityce międzypaństwowej w piętnastolecie rozszerzenia Unii Europejskiej, miejscu przeszłości w relacjach międzynarodowych oraz roli instytucji naukowych i kulturalnych na tym polu. Tom skierowany będzie przede wszystkim do politologów, kulturoznawców i historyków. Zostanie on przygotowany i współredagowany we współpracy z Zakładem Studiów nad Niemcami Instytutu Studiów Politycznych PAN.

Zainteresowanych opublikowaniem tekstów w tomie 84 prosimy o nadsyłanie ich na adres redakcji do 31 maja 2019 r. Na artykuły do tomu 85 czekamy do 30 września 2019 r.

Wszystkich autorów zapraszamy do składania tekstów dotyczących życia naukowego w postaci artykułów recenzyjnych i recenzji, sprawozdań z konferencji i raportów z realizowanych projektów.

„Studia Śląskie” to czasopismo naukowe PIN-Institutu Śląskiego w Opolu, które w latach 2015-2018 na liście czasopism punktowanych MNiSW posiadało 11 punktów. Więcej informacji o półroczniku i wymogach redakcyjnych można znaleźć na stronie internetowej: <http://www.studia-slaskie.institutslaski.com/>.

Poniżej wersja niemiecka i angielska

Call for Papers.

Studia Śląskie”/„Schlesische Studien“ 2019, Bände 84-85

Die Redaktion von „Studia Śląskie” (Schlesische Studien) teilt hiermit interessierten Autoren mit, dass sie 2019 beabsichtigt, zwei monografische Bände mit folgenden Leitthemen für den Druck vorzubereiten:

Band 84. wird den Untertitel **Das Ringen um Schlesien (1918-1922) tragen**. Damit wird an den 100. Jahrestag der Aufstände und der Volksabstimmung angeknüpft, die zu den wichtigsten Ereignissen in der Geschichte der Region im 20. Jh. zählen. Wir wenden uns an Historiker, die die Erkenntnisse der Geschichtsschreibung aus neuen Perspektiven darstellen, sie um bisher unbekannte Auffassungen und Inhalte ergänzen sowie unbekannte Fakten aus dem Leben der Teilnehmer an den Ereignissen von damals präsentieren möchten. Gern gesehen sind Texte, die diese Ereignisse vor dem breiteren Hintergrund der Entwicklung in Ostmitteleuropa nach dem Ersten Weltkrieg darstellen würden.

Das Halbjahresbuch 85. wird den Untertitel **Die Geschichtspolitik und die Außenpolitik der Staaten Ostmitteleuropas im 21. Jahrhundert** tragen. Wir werden darin wissenschaftliche Äußerungen präsentieren, die sich auf die Bedeutung der Geschichtsnarrative in der internationalen Politik 15 Jahre nach der EU-Erweiterung, den Stellenwert der Vergangenheit in den internationalen Beziehungen sowie die Rolle der wissenschaftlichen und kulturellen Institutionen auf diesem Gebiet beziehen. Der Band wird in Kooperation mit dem Zentrum für Deutschlandstudien am Institut für Politische Studien der Polnischen Akademie der Wissenschaften herausgegeben und von ihm mitredigiert werden.

Für den Band 84. schicken Sie bitte Ihre Beiträge bis zum 31. Mai 2019 an die Adresse der Redaktion. Der Einsendeschluss für Texte zum Band 85 ist der 30. September 2019. Alle Autoren laden wir dazu ein, uns Texte zum wissenschaftlichen Leben in Form von Rezensionenbeiträgen und Rezensionen, Berichten von Konferenzen und Berichten über die umgesetzten Projekte einzusenden.

„Studia Śląskie” ist ein wissenschaftliches Magazin des Schlesischen Instituts in Oppeln/Opole (PIN-Institut Śląski w Opolu). In den Jahren 2015-2018 hatte es elf Punkte auf der Impact-Factor-Liste des polnischen Ministeriums für Wissenschaft und Hochschulwesen. Mehr über das Halbjahresbuch und die redaktionellen Anforderungen erfahren Sie auf der Website: <http://www.studia-slaskie.institutslaski.com/>.

englische Version: siehe unten

Call for Papers.

„Silesian Studies” 2019, volumes 84-85

The editors of the scientific journal "Silesian Studies" would like to inform prospective authors that two monographic volumes, each around a leading subject, shall be prepared for print in 2019.

The volume 84 of the semi-annual shall bear the subtitle **The struggling for Silesia (1918-1922)**. It refers to the centenary of the Silesian Uprisings and the plebiscite, which are among the most important events in the history of the region in the 20th century. It is dedicated first and foremost to historians who want to gain a new insight into the findings of historiography, to supplement them with approaches and threads heretofore unknown, as well as to bring forward some unknown facts from the lives of the persons involved in those events. Prospective authors are also invited to submit texts that would place those events in a broader context of the post-war Central and Eastern Europe.

The volume 85 of the semi-annual shall bear the subtitle **The historical policy and the foreign policy of the Central European countries in the 21st century**. The volume is an attempt to collect scientific statements concerning the importance of historical narratives in interstate policy 15 years after the enlargement of the European Union, the significance of the past in international relations, as well as the role of scientific and cultural institutions in this area. The volume is dedicated first and foremost to political science scholars, culture science scholars and historians. It shall be prepared and co-edited in cooperation with the Department of German Studies at the Institute of Political Studies of the Polish Academy of Sciences.

Authors interested in the publication of their texts in the volume 84 are requested to send them to the editorial office address until 31st May 2019. The articles for the volume 85 are expected until 30th September 2019.

All authors are invited to submit texts concerning scientific life in the form of review articles and reviews, as well as conference reports and ongoing projects reports.

"Silesian Studies" is a scientific journal issued by the Governmental Research Institute – Silesian Institute in Opole. In the years 2015-2018 it had 11 points on the journal ranking list of the Polish Ministry of Science and Higher Education. More information concerning the semi-annual and the editorial requirements can be found on the website: <http://www.studia-slaskie.instytutslaski.com/>.